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   Protokół Nr XLV/13 

z XLV sesji Rady Miejskiej 
odbytej w dniu 5 maja 2013 r. 

 
 
Obrady XLV uroczystej sesji Rady Miejskiej rozpoczęto odsłuchaniem Hymnu Państwowego 
Mazurka Dąbrowskiego.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 1145 w sali konferencyjnej Ratusza, 
na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady czterdziestej piątej uroczystej sesji 
Rady Miejskiej.        
 
Powitał serdecznie Posła na Sejm RP Pana Grzegorza Schetynę, Poseł na Sejm RP Panią Monikę 
Wielichowską, Posła na Sejm RP Pana Jakuba Szulca, Pana Andrzeja Puchacza – działacza 
sportowego, Wicestarostę Usti nad Orlicą wraz z małżonką, Starostę Usti nad Orlicą wraz                     
z małżonką, Komendanta Powiatowej Policji w Kłodzku Pana Mirosława Baszturę, Komendanta 
Powiatowej Straży Pożarnej w Kłodzku Pana Jana Chodorowskiego, radnego Sejmiku 
Dolnośląskiego Pana Zbigniewa Szczygła, Panią Burmistrz Renatę Surmę, Prezesów Spółek                        
i Kierowników Jednostek podległych Gminie,  Radnych Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej, 
Radnych Powiatowych oraz wszystkich zaproszonych Gości.  
 
Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowiło kworum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Lista obecności - stanowią załącznik Nr 1 
  
Podczas głosowania podniesione ręce liczone były przez Wiceprzewodniczącego Rady – radnego 
Leszka Stróża.  

  
W związku z tym, że nikt nie zgłosił uwag do zaproponowanego porządku dziennego obrad, 
przystąpiono do jego realizacji. Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
  
1.  Otwarcie obrad. 

2.  Powołanie sekretarza sesji. 

3.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
     1/ nadania tytułu Honorowego Obywatela Bystrzycy Kłodzkiej Panu Grzegorzowi Schetynie; 
     2/ nadania tytułu Honorowego Obywatela Bystrzycy Kłodzkiej Pani Monice Wielichowskiej; 
     3/ nadania tytułu Honorowego Obywatela Bystrzycy Kłodzkiej Panu Jakubowi Szulcowi; 
     4/ nadania tytułu Honorowego Obywatela Bystrzycy Kłodzkiej Panu Andrzejowi Puchaczowi. 

  4.  Zamknięcie obrad. 

      
        

Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  
Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                 
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełniła Wiceprzewodnicząca Rady – Irena Stawiarska. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 
Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnej Ireny Stawiarskiej w głosowaniu wzięło udział                            
15 radnych, za oddano 15 głosów, jednogłośnie.    
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny             
być na piśmie.  
 
Ad. 3. Podjęcie uchwał w sprawach. 
1/ Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu „Podjęcie uchwał” i poinformował, że               
w dniu 5 kwietnia 2004 roku Rada Miejska podjęła uchwałę o nadawaniu tytułu Honorowy 
Obywatel Bystrzycy Kłodzkiej.  
25 kwietnia 2013 r. do Biura Rady wpłynęły wnioski od Burmistrza o nadanie tytułu.  
Zgodnie z ustaleniami określonymi w uchwale – Przewodniczący Rady zwołał posiedzenie 
Kapituły, która w dniu 29 kwietnia br. została poinformowana o wnioskach o nadanie tytułu 
Honorowy Obywatel Bystrzycy Kłodzkiej, a mianowicie: 
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1/  wniosek o nadanie tytułu dla Księdza Biskupa prof. dr hab. Ignacego Deca, 
2/  wniosek o nadanie tytułu dla Posła na Sejm RP Grzegorza Schetyny, 
3/  wniosek o nadanie tytułu dla Poseł na Sejm RP Moniki Wielichowskiej, 
4/  wniosek o nadanie tytułu dla Posła na Sejm RP Jakuba Szulca, 
5/  wniosek o nadanie tytułu dla Andrzeja Puchacza. 
 
Poinformował, że podczas uroczystości Dożynek Diecezjalnych w dniu 8 września br. zostanie 
nadany tytuł Honorowego Obywatela - Księdzu Biskupowi prof. dr hab. Ignacemu Decowi. 
 
Po przeanalizowaniu przez Kapitułę powyższych wniosków - poddał je pod głosowanie: 
1/ wniosek dotyczący Księdza Biskupa prof. dr hab. Ignacego Deca – Kapituła zaopiniowała 
jednogłośnie (5 głosów za).  
2/ wniosek dotyczący Posła na Sejm RP Grzegorza Schetyny  – Kapituła zaopiniowała 
jednogłośnie (5 głosów za).  
3/ wniosek dotyczący  Poseł na Sejm RP Moniki Wielichowskiej – Kapituła zaopiniowała również 
jednogłośnie (5 głosów za).  
4/ wniosek dotyczący  Posła na Sejm RP Jakuba Szulca – Kapituła zaopiniowała również 
jednogłośnie (5 głosów za).  
5/ wniosek dotyczący  Pana Andrzeja Puchacza – Kapituła zaopiniowała również jednogłośnie              
(5 głosów za).  
 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Burmistrz o przedstawienie wniosku dotyczącego 
pierwszego kandydata, Pana Grzegorza Schetyny. 
Burmistrz poinformowała, że Pan Marszałek Grzegorz Schetyna nie po raz pierwszy jest                          
w Bystrzycy Kłodzkiej. Ma zawsze dla nas serce i za to bardzo Mu dziękujemy. W roku 2009 kiedy 
nawiedziła nas druga powódź, był razem z nami; otrzymaliśmy wówczas środki na usuwanie 
skutków powodzi. Dzięki Marszałkowi udało się wyremontować Komisariat Policji w Bystrzycy 
Kłodzkiej oraz Jednostkę Państwowej Straży Pożarnej.       
Pamiętajmy również o tym, że nie tak dawno otrzymaliśmy 10 mln zł na oddłużenie naszego 
szpitala i nie byłoby to możliwe bez wsparcia Marszalka. Siedzący tu Parlamentarzyści,                          
w szczególności: Pan Poseł Jakub Szulc – ówczesny Wiceminister Zdrowia, Pani Poseł Monika 
Wielichowska i Pan Marszałek Grzegorz Schetyna doprowadzili do tego, że taka miejscowość jak 
Bystrzyca Kłodzka została zrozumiana i dostrzeżona, co zaskutkowało tym, że została zmieniona 
ustawa o działalności leczniczej. Dzięki temu,  pozbyliśmy się dużego długu szpitala, przez co nasi 
mieszkańcy czują się bezpieczniej z tego powodu, że mamy podstawową opiekę na miejscu. 
Dodała, że gabinet Marszałka, czy też Ministra, czy Premiera zawsze stał dla nas otwarty i za to 
również od serca dziękujemy.  
Marszałek Grzegorz Schetyna jest dziś w trasie i zaraz nas opuści po sesji. Dlatego po podjęciu 
uchwały wręczymy Panu Marszałkowi statuetkę Honorowego Obywatela i dyplom. Pozostali 
Honorowi Goście zostaną uhonorowani podczas uroczystości na Górze Parkowej. 
Dodała, że dotychczas w naszej Gminie zostało podjętych pięć uchwał o nadaniu tytułu 
Honorowego Obywatela Bystrzycy Kłodzkiej, wśród nich są 2 Polacy i 3 Niemców.  
Jesteśmy dumni z tego, że Państwo Grzegorz Schetyna, Monika Wielichowska, Jakub Szulc                      
i Andrzej Puchacz dołączą do tego grona.  
Mieczysław Kamiński – mówi, że w Bystrzycy Kłodzkiej mamy bardzo mało Honorowych 
Obywateli naszego miasta, którzy się zasłużyli od 1945 roku. Poza Księdzem Dziekanem 
Stefanem Smoterem i radnym Andrzejem Wziątkiem są to ludzie z zewnątrz. „Mnie osobiście                   
i mówiąc to w imieniu swoim i swoich wyborców to się nie podoba. Mam swoje stanowisko i swoje 
zdanie. Chciałbym może aby na następnych sesjach pojawiły się nazwiska Honorowych Obywateli 
spośród mieszkańców naszego miasta. Znam wielu takich mieszkańców, którzy szczególnie się 
wyróżnili. Od dwóch lat mówiło się o tym, że Honorowym Obywatelem Bystrzycy Kłodzkiej będzie 
Pan Zbigniew Szczygieł. Dziś nie mamy takiej uchwały.” 
Radny mówi, że obserwuje działalność obecnych na dzisiejszej sesji Parlamentarzystów, podziwia 
tą działalność, starania o pozyskanie środków dla Dolnego Śląska, regionu Wałbrzyskiego i w tym 
dla Gminy Bystrzyca Kłodzka.  
Burmistrz – „pragnę powiedzieć słowo przepraszam. Jesteście Państwo dziś naszymi Gośćmi                
i przykro jest, że usłyszeliście takie słowa. Gdyby nasza uchwała nie dopuszczała nadanie tytułu 
Honorowego Obywatela osobom z zewnątrz z pewnością nie podejmowalibyśmy takich projektów 
uchwał. Nic nie stoi na przeszkodzie aby grupa radnych, klub radnych, czy 100 mieszkańców 
złożyli wniosek o nadanie tytułu i wskazali kolejnych kandydatów”.  
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Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały o nadaniu tytułu Honorowego Obywatela dla 
Posła na Sejm RP Grzegorza Schetyny, po czym przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad 
projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się, 
podjęła:  
 

Uchwałę XLV/436/13 
w sprawie nadania tytułu Honorowy Obywatel Bystrzycy Kłodzkiej Panu Posłowi na Sejm 

RP Grzegorzowi Schetynie 
  - stanowiący załącznik nr 2 

 
Burmistrz oraz Przewodniczący Rady wręczyli Honorowemu Obywatelowi bukiet kwiatów, 
statuetkę oraz dyplom z gratulacjami.  
Grzegorz Schetyna serdecznie podziękował za nadanie tytułu Honorowego Obywatela. 
Poinformował, że gratuluje nam wszystkim Burmistrza w osobie Pani Renaty Surmy, która swoją 
pracą i zaangażowaniem przyczynia się do wielu sukcesów na rzecz miasta. Dodał, że osobiście 
nie pochodzi z Bystrzycy Kłodzkiej ale wspomina bardzo często to miasto, gdyż rodzina Marszałka 
mieszkała w naszym mieście na ulicy Okrzei. 
 
2/ Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie wniosku dotyczącego kolejnego kandydata, 
Pani Moniki Wielichowskiej.  
Burmistrz bardzo serdecznie podziękowała Pani Poseł za pomoc i wsparcie dla naszego miasta. 
Dodała, że pomimo, iż Pani Poseł jest z Nowej Rudy to na równi traktuje inne samorządy i sercem 
jest z nami. Wielokrotnie słyszała o naszych problemach, trudnościach po czym podejmowała  
starania aby nam pomóc. Dzięki temu odnawiamy mury obronne, dzięki pomocy Pani Poseł 
otrzymaliśmy dotacje dla szpitala oraz wsparcie na remont PSP w Bystrzyc Kłodzkiej. 
„Dziękujemy Ci bardzo i bądź zawsze taka Moniko. Jesteś naszym Przyjacielem”.   
 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały o nadaniu tytułu Honorowego Obywatela dla 
Poseł na Sejm RP Moniki Wielichowskiej. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że zna Panią Poseł już od kilkudziesięciu lat i rzeczywiście ta 
Osoba zasługuje na wszelkie uznanie. Radny wspomina czasy, kiedy wspólnie z Panią Poseł 
walczył o powiat bystrzycki i noworudzki. „Nadal marzy mi się powiat bystrzycki” – dodaje.    
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę XLV/437/13 
w sprawie nadania tytułu Honorowy Obywatel Bystrzycy Kłodzkiej Pani Poseł na Sejm RP 

Monice Wielichowskiej 
  - stanowiący załącznik nr 3 

Burmistrz oraz Przewodniczący Rady serdecznie pogratulowali Honorowemu Obywatelowi. 
 
3/ Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie wniosku dotyczącego kolejnego kandydata, 
Pana Jakuba Szulca.  
Burmistrz poinformowała, że to jest również nasz Przyjaciel. Wielki Przyjaciel. „Jakubie, dziękuję 
za to, że zawsze jesteś z nami, że nie są Ci obce nasze problemy.  Bardzo mocno nas wspierałeś 
będąc Wiceministrem Zdrowia jeśli chodzi o nasz szpital, naszych mieszkańców i pracowników, 
gdyż jest to jeden z największych zakładów pracy. Byłeś z nami podczas powodzi. Dziękujemy Ci.”   
 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały o nadaniu tytułu Honorowego Obywatela dla 
Posła na Sejm RP Jakuba Szulca. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że rzeczywiście Pana działalnie na stanowisku Wiceministra 
Zdrowia, Podsekretarza Stanu jest bardzo duże. Dzięki Panu nastąpiła nowelizacja ustawy i jest to 
Pana zasługa. Wszyscy mieszkańcy doceniamy Pana pracę i jesteśmy za podjęciem niniejszej 
uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
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Uchwałę XLV/438/13 

w sprawie nadania tytułu Honorowy Obywatel Bystrzycy Kłodzkiej Panu Posłowi na Sejm 
RP Jakubowi Szulcowi 

  - stanowiący załącznik nr 4 
Burmistrz oraz Przewodniczący Rady serdecznie pogratulowali Honorowemu Obywatelowi. 
 
4/ Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie wniosku dotyczącego kolejnego kandydata, 
Pana Andrzeja Puchacza.  
Burmistrz poinformowała, że tak skromna Osoba Pana Andrzeja Puchacza spowodowała, że 
Międzygórze od 1996 roku ożywa i jest coraz bardziej znaną miejscowością. W 1996 r. Pan 
Andrzej Puchacz rozpoczął w Międzygórzu swoją działalność sportową. Od tego czasu 
Międzygórze jest stolicą biegów anglosaskich i alpejskich  i jest to puchar Polski.  
W 2000 r. największym sukcesem była organizacja Mistrzostw Europy i nikomu innemu za to nie 
dziękujemy jak tylko Panu Andrzejowi. Dzięki Pana staraniom i zaangażowaniu mamy niesamowitą 
promocję i reklamę naszej miejscowości. 
Na zakończenie zwraca się do Pana Andrzeja mówiąc wszyscy wierzymy „że zostaniesz już razem 
z nami i póki sił wystarczy będziemy organizować te mistrzostwa w Międzygórzu”.  
Burmistrz bardzo serdecznie podziękowała Panu Andrzejowi Puchaczowi za podejmowane 
działalnia. 
  
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały o nadaniu tytułu Honorowego Obywatela dla 
Pana Andrzeja Puchacza. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że „rzeczywiście mały, skromny człowiek, który dla naszej 
społeczności lokalnej i ziemi bystrzyckiej, szczególnie Międzygórza zrobił bardzo wiele”. Będąc 
Burmistrzem w latach 1998-2002 mieliśmy wspólnie przyjemność i okazję przy udziale Pana 
Lucjana Morajdy organizować największą imprezę - Mistrzostwa Europy w biegach górskich.  
„Zasługuje Pan w 100% na tytuł i liczymy na dalszą współpracę, szczególnie w biegach górskich 
na naszych urokliwych trasach na terenie ziemi bystrzyckiej”. 
Andrzej Wziątek – oznajmił, że „wstrzymam się od głosu ale nie dlatego, że nie doceniam pracy 
imiennika Pana Andrzeja tylko nie podoba mi się uzasadnienie, które my radni dostaliśmy tutaj. 
Chodzi o styl, formę i sposób prezentacji Pana postaci”. Jeśli czytam: „Dzięki tym zawodom 
kandydatury Polski wygrywały potem kilkakrotnie rywalizację…” – radny stwierdza, że „dzięki tym 
zawodom Polska wygrywała, a nie kandydatury Polski”.  
Radny zacytował kolejny fragment o brzmieniu: „Ostatnia pozytywna klamka odnośnie 
mistrzowskich zmagań zapadła w 1999 r…”  i oznajmił, że „sprawa jest zbyt poważna aby o jakiś 
klamkach mówić.” 
Mówi, że jest uczulony na sformułowania jakie padają, na formę przekazu i posługiwaniem się 
językiem polskim, dlatego „wstrzymam się przy tej kandydaturze”. 
Burmistrz – zwraca się do Pana Andrzeja Puchacza mówiąc, że jest bardzo przykro z tego 
powodu, że zapis w uzasadnieniu, który w ocenie radnego jest niestylistyczny, jest argumentem 
aby wstrzymać się od nadania Panu tytułu. Mówi, że z wykształcenia nie jest filologiem języka 
polskiego ale wie na pewno, że błąd stylistyczny w zdaniu nie jest to argumentem aby wstrzymać 
się  od nadania tytułu Honorowego  Obywatela dla tak skromnej Osoby Pana Andrzeja Puchacza. 
Andrzej Wziątek – mówi, że jeśli wojewoda w innych sytuacjach zwraca uwagę, że w protokołach 
Rady nie jest tak to będę dalej tego zdania jako były belfer uczący języka polskiego, dodając, że 
ma takie prawo. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się 
podjęła:  
 

Uchwałę XLV/439/13 
w sprawie nadania tytułu Honorowy Obywatel Bystrzycy Kłodzkiej  

Panu Andrzejowi Puchaczowi 
  - stanowiący załącznik nr 5 

 
Burmistrz oraz Przewodniczący Rady serdecznie pogratulowali Honorowemu Obywatelowi. 
 
Burmistrz zaprosiła wszystkich do uczestniczenia we mszy świętej w Kościele Parafialnym                 
w Bystrzycy Kłodzkiej. Po mszy odbędzie się przemarsz na Górę Parkową, gdzie nastąpi 
uroczyste wręczenie statuetek i dyplomów naszym Honorowym Obywatelom.  Dodała, że dołoży 
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starań, aby dobra informacja o naszych Honorowych Obywatelach docierała do wszystkich 
mieszkańców naszego miasta. 
Irena Stawiarska – mówi, że była w składzie Kapituły i z ogromną przyjemnością skład opiniował 
kandydatury do nadania tytułu. Dodała, że bardzo cieszymy się, że Goście są dzisiaj z nami                    
i zapraszamy zawsze do naszej Bystrzycy.   
Mieczysław Kamiński – mówi, że należą się gratulacje naszych Honorowym Obywatelom. 
Zwraca się do Przewodniczącego Rady i Rady Miejskiej z prośbą o zastanowienie się nad 
kolejnymi kandydaturami w szczególności osób z terenu naszego miasta. Jest mieszkańcem tego 
miasta już 40 lat i znając historię tego miasta wie, że są osoby, które od 1945 roku zasłużyły na 
tytuł Honorowego Obywatela.  
Radny z osobistych powodów nie będzie brał udziału w uroczystościach na Górze Parkowej za co 
przeprasza, ale życzy wszystkim przyjemnej zabawy. 
Burmistrz – na zakończenie obrad serdecznie pogratulowała Honorowym Obywatelom oraz 
przeprosiła Gości, że na dzisiejszej uroczystej sesji inna osoba stała się centrum uwagi. 
 
Ad. 4. Zamknięcie obrad. 
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji                             
za pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady czterdziestej piątej 
uroczystej sesji Rady Miejskiej VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej o godzinie 12.30. 
 
 


